
SAMENKOMEN EN SAMENWERKEN  
 
Donderdag 16 juni 2022 
Dorpshuis De Begine Hemelum 
 
Aanwezig vanuit (beoogd) bestuur: 
Huib Volker, Oane Risselada, Sierd Stellingwerf, Ans Bouwmans, Peter Boersma 
Afwezig met kennisgeving: 
John Lorist, Martine van der Linden.  
Aanwezige leden: 45 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
--------- 
 

• Opening vergadering 
 
Huib Volker heet namens het hele bestuur alle aanwezigen van harte welkom. Helaas is voorzitter 
John Lorist afwezig door een sterfgeval in de familie. Beoogd bestuurslid Martine van der Linden kan 
niet aanwezig zijn door ziekte.  
 
Huib: Fijn dat er weer een algemene ledenvergadering gehouden kan worden, na twee coronajaren. 
Het thema is samenkomen en samenwerken. Juist nu is het belangrijk om te laten zien wat we 
allemaal samen doen om ons dorp leefbaar en aantrekkelijk te houden. Daarom zijn er na de pauze 
ook bijdragen van verschillende vertegenwoordigers van commissies en verenigingen.  
 

• Notulen 22 maart 2019 
 
Leden van Dorpsbelang Hemelum hebben bij de uitnodiging de notulen van de laatste algemene 
ledenvergadering op 22 maart 2019 ontvangen. Er zijn geen opmerkingen over de notulen, die 
vervolgens officieel worden vastgesteld.  
  

• Jaarverslagen vanaf 2019 
 
Huib presenteert een overzicht van de belangrijkste ontwikkelingen in 2019, 2020 en 2021: 

• Een oproep voor ideeën over het Dorpsplan leverde diverse reacties op, een bijeenkomst 
hierover kon in 2020 door corona niet doorgaan en dit project wordt door het nieuwe 
bestuur weer opgepakt. 

• De busroute is vernieuwd en er is aandacht gevraagd voor de gifsumak langs fietspad de 
Morra. 

• Helaas leverde een oproep van Lysbeth Smid en Theo Smid voor leden activiteitencommissie 
geen reacties op, aanmelden kan nog altijd. 

• Er is nieuwe website van Dorpsbelang gemaakt, en ook gestart met digitale nieuwsbrief. Wil 
je die ontvangen, meld je dan via mail bij ons aan.  

• De geplande ALV in 2020 kon door corona niet doorgaan; ook die van 2021 is door de 
corona-epidemie vervallen.  



• Erik Velthof en Lourens Feenstra zijn als bestuursleden gestopt. Oproepen voor  nieuwe 
bestuursleden leverden weinig tot geen reacties op; een aspirant-lid meldde zich alsnog af. 
Sierd Stellingwerf is tussentijds (juni 2020) aangetreden. Na een noodkreet van het bestuur 
eind vorig jaar dat zonder nieuwe bestuursleden opheffing van Dorpsbelang dreigde, hebben 
Ans Bouwmans, Martine en Peter Boersma zich gemeld. Dit heeft het mogelijk gemaakt om 
weer met nieuwe energie door te gaan.   

• Er zijn in 2019 en 2020 succesvolle samenwerkingen met dorpshuis De Begine en dorpskrant 
De Muddejeyer gestart. Samen met de Muddejeyer is een tas met introductiepakket voor 
nieuwe inwoners gemaakt. NB: inwoners kunnen een tas kopen en tijdens de vergadering 
komen er al enkele bestellingen…  

• Er is regelmatig overleg geweest met gemeente over infrastructuur en verkeer (onder meer 
via ‘schouw’), enkele verbeteringen zijn – deels - gerealiseerd (nieuwe verharding Vangdijk; 
betere bewegwijzering fietsers rondweg), andere verbeteringen zitten nog in de pijplijn 
(kruispunt Nijbuorren/De Maren) of zijn nog onderwerp van gesprek (verharding ’t Fort, 
verkeersluwere Hegewei). 

• Er is een nieuwe AED geplaatst.  
• Oproep vrijwilligers voor project strandje Morra heeft aantal reacties opgeleverd. Theo van 

de Ree heeft in 2022 het stokje overgenomen van Han Meij en trekt dit project nu.   
• Samenvattend meldt Huib dat het soms moeilijk blijkt te zijn om mensen in beweging te 

krijgen en er helaas vaak weinig reacties kwamen op oproepen van Dorpsbelang. Het is 
hopen op betere tijden…   

 
• Financieel verslag 2019/2020/2021- Verslag kascommissie 

 
• Decharge bestuur 

Oane Risselada legt als penningmeester verantwoording af over de financiën in 2019, 2020 en 2021. 
Hij vertelt dat hij aan zijn laatste jaar bezig is, en het stokje gaat overdragen aan Ans. De 
jaarrekeningen van 2019,  2020 en 2021 zijn afgelopen jaren gecontroleerd en goedgekeurd door de 
kascontrolecommissie. De commissie bestond uit Han Meij en Jan Koster (jaarrekeningen 2019 en 
2020) en Han en Hans Kuipers (jaarrekening 2021). Oane: De vermogenssituatie is vrij constant. Het 
vermogen in 2021 dat bij Dorpsbelang in kas is, bedraagt ruim 28.000 euro. Daarvan is ongeveer 
12.500 euro in beheer voor andere commissies en initiatieven, zoals bijvoorbeeld de 4 mei 
commissie en de kloostertuin. Over de besteding van een aantal gelden is geen duidelijkheid. Zo is 
het bestuur van feestcommissie De Wimpel gestopt, en is het de vraag wat er met het gereserveerde 
geld moet gebeuren. Het bestuur hoort graag de ideeën daarover.  
Suggesties vanuit de leden voor aanwending geld De Wimpel: 

• Laat activiteitencommissie beschikken over geld van De Wimpel. 
• Geef een bijdrage aan feestelijke activiteiten van De Begine, bijvoorbeeld voor de 

huur van een band. 
Bestuur zegt toe na te denken over een constructie om het geld ten goede te laten komen aan 
activiteiten die het dorp leefbaar houden.  
Jan (Koster) stelt voor om het bestuur officieel te machtigen om het beschikbare geld van De 
Wimpel zorgvuldig te besteden. Via handopsteken krijgt het bestuur unaniem het vertrouwen.  
Wat het geld van de Reüniecommissie betreft, wordt afgesproken dat het bestuur bij concrete 
voorstellen voor de besteding van het geld vooraf in gesprek zal gaan met oud-commissieleden.  
Suggestie vanuit leden voor aanwending geld Kiekeboe: 

• Gebruik dit geld voor verbetering van speeltuintje, speelgelegenheid bij school of het 
sportveldje bij de zeilschool. 

Bestuur zegt toe dit te zullen overleggen met dorpencoördinator, met oog op de vraag wie precies 
voor wat verantwoordelijk is. In het gesprek zal gedeeld worden dat kinderen in Hemelum 
handtekeningenactie hebben gehouden voor opknappen speeltuintje. Mirjam Vos geeft aan dat zij 



de handtekeningen in beheer heeft. Ook zal worden bekeken of er subsidiemogelijkheden zijn voor 
verbeteren speeltoestellen.  
 

• Benoeming kascommissie 2022 
Oane vraagt om vrijwilligers voor de kascontrole over het lopende jaar 2022. Han heeft het nu 
maximaal aantal jaren gedaan. Wie wil de jaarrekening 2022 volgend jaar controleren samen met 
Hans Kuipers? Aan het eind van de vergadering meldt Chris Waterlander zich en wordt hij benoemd. 
 

• Communicatie Dorpsbelang 
 
Dorpsbelang heeft verschillende kanalen om te communiceren met dorpsbewoners zoals de 
website, de Muddejeyer, de facebookpagina en een nieuwsbrief (mailing). Huib gaat in op aantal 
vernieuwingen: 

• Geef je op voor de mailing op de website van Hemelum, via de button.  
• Mail ons via dorpsbelang@hemelum.nl als je tips of onderwerpen hebt die je onder 

de aandacht wilt brengen.  
• Nieuw initiatief is de publieke inloop bij bestuursvergaderingen: we publiceren de 

eerstvolgende datum via website/facebook; iedereen is welkom om daar zijn zegje 
te komen doen.  

Verder deelt Huib het initiatief van de Maren, waar een ‘buurtapp’ bestaat. Mensen kunnen elkaar 
via de groepsapp snel informeren over (sociale) gebeurtenissen in de buurt. Dit vindt het bestuur 
van Dorpsbelangen een mooi initiatief dat goed bij deze tijd past. Het bestuur roept 
buurt(vereniging)en op om te onderzoeken of zo’n groepsapp ook iets voor hen zou kunnen zijn.  
 

• Update over schouw gemeente 
 
In december 2021 is de meest recente schouw van de gemeente Súdwest Fryslân gehouden. Over de 
stand van zaken is via de Muddejeyer van juni gecommuniceerd en met oog op de tijd wordt dit nu 
kort gehouden; het onderwerp verkeer en infrastructuur komt later in de vergadering (rondvraag) 
opnieuw aan de orde.  
 

• Woningbouw in Hemelum? 
 
Het bestuur denkt dat betaalbare nieuwbouw belangrijk is voor doorstroming en huisvesting van 
jonge mensen. De gemeente Sudwest Fryslan heeft aangegeven open te staan voor initiatieven, ook 
in kleine kernen. Sierd en Huib hebben daarom de afgelopen tijd enkele keren contact gehad met 
‘Beste Buurtjes’ (Coare), een initiatief om te komen tot kleinschalige 
woongemeenschappen/woonprojecten. 
Sierd laat foto’s zien en legt uit dat dit een mooi voorbeeld is van wat zou kunnen. Het gaat om 
kleinere huizen, bijna energieneutraal, betaalbaar en met landelijke uitstraling. Dergelijke woningen 
zouden geschikt zijn voor zowel ouderen als jongeren. Sierd: Onze vraag aan de leden is: moeten wij 
dit verder onderzoeken?  
De leden geven aan geïnteresseerd te zijn, omdat betaalbare huisvesting belangrijk is en ouderen 
graag in Hemelum willen blijven wonen. Er is geen behoefte aan grote projecten van 
projectontwikkelaars. Verschillende aanwezigen willen graag weten waar woningbouw in Hemelum 
mogelijk zou zijn, en geven aan een voorrangspositie voor dorpelingen belangrijk te vinden. Een 
recent opgeleverd project in Oudemirdum wordt gegeven als voorbeeld.  
Het bestuur krijgt steun voor het verder ontwikkelen van een route naar kleinschalige woningbouw 
in Hemelum.  
       

• Bestuursverkiezing 
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• Uitleg procedure 

Alle leden krijgen stembriefje waarop ze kunnen aangeven of ze instemmen met de herbenoeming 
van zittende bestuursleden en de benoeming van nieuwe leden. Oane wordt voor de duur van 1 jaar 
voorgedragen, voor de rest geldt de reguliere periode van 3 jaar.  
 

• Voorstellen bestuursleden 
 
Sierd, Ans, Oane, Peter en Huib vertellen iets over zichzelf en over hun motivatie en inzet voor 
Dorpsbelang. Ans is de beoogd penningmeester, Martine de beoogd secretaris. Huib, Sierd, Oane en 
Peter zijn straks algemene leden van het bestuur. Huib vertelt bij afwezigheid van John dat hij zich 
de afgelopen jaren als voorzitter heeft laten kennen als iemand die staat voor de belangen van het 
dorp; het gaat bij hem nooit om zijn bedrijfsbelang. Huib vraagt de leden om ook voor de komende 
jaren het vertrouwen in John als voorzitter uit te spreken. Huib vraagt om een vrijwilliger om de 
stemmen te controleren; Remco meldt zich. De stemming wordt gehouden.  
 
 

• Verkiezingsuitslag 
 
Remco doet verslag van de uitslag. Er zijn 50 stemmen uitgebracht. Het bestuur is bijna unaniem 
gekozen. Er waren enkele tegenstemmen: Sierd (1), Huib (2) en John (4).   
Bedankt, Remco! 
 

• Dorpsplan stand van zaken 
 
Er zijn veel ideeën binnengekomen voor het dorpsplan, en tijdens de vergadering is uitgelegd hoe 
die naar categorieën zijn ingedeeld. De bespreking ervan kon echter niet doorgaan door corona en 
onderbezetting van het bestuur. Het bestuur zegt toe dit direct na de zomervakantie op te pakken.  
 

• Verslag Politie 
 
Wijkagent Carina van der Werf en haar vervanger konden niet aanwezig zijn door vakantie en 
beperkte bezetting politie in de avonduren. Vooraf is schriftelijk aangegeven dat er bij de politie in 
de regio aandacht is voor preventie van inbraken en cybercriminaliteit en voor criminelen die het 
gemunt hebben op armlastige boeren.    
Het verzoek om een overzicht van criminaliteit in ons dorp wordt (nogmaals) onder de aandacht 
gebracht bij de wijkagent. Als het alsnog binnenkomt, wordt het gedeeld.  

• Buurtpreventieapp 
Akkeleen Legendal en Marije van der Werf vragen opnieuw of iemand de beheerderstaak van de 
buurtpreventieapp op zich wil nemen. Zij hebben dit initiatief samen met de wijkagent opgezet en 
vervolgens jarenlang getrokken, maar oproepen voor een opvolger hebben geen succes gehad. Arjan 
Siersma meldt zich tijdens de vergadering, en afgesproken wordt de overdracht onderling met 
Akkeleen en Marije te regelen. Bedankt Akkeleen, Marije en Arjen voor de inzet!  
 

• Presentaties 
 

Verschillende vertegenwoordigers van initiatieven, commissies en clubs praten de dorpsbewoners 
bij over hun activiteiten in de afgelopen tijd en plannen voor de toekomst.  
De aanwezigen worden als eerste verrast met een kort optreden van Theo Smid en Marjan Visser 
van toneelvereniging Nea Rest. Geïnspireerd? Aanmelden kan altijd, zegt Marjan.  



Pytsje Feenstra (4-meicommissie) vertelt over de geslaagde goudsbloemenactie, het bezoek van De 
Barte aan het kazemattenmuseum en de mooie herdenking met 2 nakomelingen van omgekomen 
vrijheidsstrijders uit Hemelum op 4 mei bij het oorlogsmonument. Het onderhoud van het 
monument vraagt veel werk, maar dankzij inzet van met name Klaas Gerssen en Ans Valk ligt het er 
weer mooi bij, met een Oekraïens vlaggetje, zegt ze.  
Maar liefst 20 verenigingen en bedrijven in Hemelum doen mee aan de welkom-in-Hemelum-tas die 
door De Muddejeyer inmiddels is overhandigd aan 23 nieuwe dorpsbewoners, zegt Mirjam Vos. Er 
zijn veel enthousiaste reacties over dit initiatief dat samen met Dorpsbelang is ontwikkeld. Wil je ook 
iets in de tas doen? Meld het via muddejeyer@hotmail.com.  
Het is nu even pauze, maar na de zomer gaat het handwerkcafé weer van start. Kom breien, plakken, 
knippen, of wat dan ook, zegt Joke Wolbers.  
Douwe de Vries meldt dat de ijsclub alert en enthousiast blijft, ook al was er de afgelopen jaren niet 
veel ijs om te schaatsen. Het doel is om ook bij jongeren het gevoel van de vlag bij de Vogelhoek 
over te brengen: er is niets mooiers te bedenken dan schaatsen op natuurijs…  
Theo van de Ree laat via foto’s en tekeningen zien dat het strandje aan de Morra in de loop der tijd 
heel wat kleiner is geworden. Het doel is om het strandje weer te maken zoals het was, 25 meter 
breed in plaats van de 8 meter die het nu is. Hiervoor wordt onder meer een beroep gedaan op de 
stichting Bas Backer (eigenaar) en er wordt gekeken of zand van de Marrekrite gebruikt kan worden. 
Theo wil samen met enkele vrijwilligers een plan met begroting maken, overleg voeren met de 
eigenaar, beheerders en gebruikers en subsidie aanvragen. Een oproep om mee te helpen levert 
twee aanmeldingen op: Gerben Schotanus en Emiel Rijs. Bedankt Gerben en Emiel! 
Qua sport en spel vraagt Erik Velthof aandacht voor het volleybaltoernooi dat hij en Allert Lageweg 
in juli weer organiseren.  
Tot slot doet Bertha van der Bent een dringende oproep aan iedereen om mee te denken en werken 
aan het behoud van De Begine. Het dorpshuis is een belangrijke spil in het dorpsleven en draait op 
vrijwilligers. Alle hulp is nodig, dus kom naar bijeenkomsten, zegt Bertha. En er is dringend een 
beheerder nodig, dus als je een bijdrage wilt leveren, meld je dan! 
Alle vertegenwoordigers heel erg bedankt voor de presentaties! 
 

• Rondvraag 
 

Ester van der Wal: Veel mensen hebben eind 2019 ideeën geopperd voor het dorpsplan, maar daar 
is nooit een reactie op gekomen vanuit Dorpsbelang. Ze begrijpt dat corona roet in het eten heeft 
gegooid, maar er had best een terugkoppeling gegeven kunnen worden zegt ze. Of een uitleg over 
de volgende stap. Ze wijst er verder op dat er al een Dorpsvisie ligt (Wenje in Hemelum) die wellicht 
uitgangspunt kan zijn voor een nieuwe visie.  
Pytsje: Er wordt heel hard gereden bij de kruising in de rondweg. Kan daar niet iets aan gedaan 
worden? Marije vult aan: ook op de rondweg zelf, tussen de kruising en de rotonde, wordt heel hard 
gescheurd.  
Johan Osinga: ’t Fort is een drama. Je kunt er niet wandelen op het voetpad. We hebben al tig keer 
gebeld, en we hebben het uiteindelijk maar zelf schoongeveegd. Huib reageert: de gemeente heeft 
onder meer een voorstel gedaan voor een zogenaamde penetratielaag op ‘t Fort, wij gaan daarover 
met aanwonenden in gesprek. Aanvullend wordt erop gewezen dat het Koepad ook (deels) te smal is 
voor wandelaars. 
Peter van Capelleveen: we horen dat er geen geld is voor de herinrichting van de Hegewei, maar er 
ontstaan onveilige toestanden doordat te veel verkeer te hard door de straat rijdt. Kan er toch iets 
gedaan worden of kan er betere bewegwijzering komen, zodat auto’s niet door straat rijden? Huib: 
gemeente wil zo min mogelijk verkeersborden. Aanvullend: te veel automobilisten rijden te hard, 
bijvoorbeeld ook de buurtbus. Kan Dorpsbelang hierover gesprek aangaan met Arriva (buurtbus)? 
Verder kwam er het voorstel om zelf bloembakken te plaatsen.  
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Gonny de Vries: kunnen er niet wat meer bankjes komen om op te zitten voor wandelaars? Huib: 
mail ons waar je bankjes zou willen, dan kijken wij of daarvoor subsidie te krijgen is.  
Marije: mensen gooien van alles uit hun auto op de rondweg, tot poepluiers aan toe. Kan er een 
container (blikvanger) komen, waar ze hun blikjes etcetera in kwijt kunnen? Ook kwam er een vraag 
over het voetpad dat langs de weg loopt, waarom maar tot De Blauw?  
Alle insprekers bedankt voor het meedenken! 
 
De algemene ledenvergadering wordt gesloten.    


